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Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2016. augusztus 31-ei, 

munkaterv szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József, dr. Mátics 

István, Molnár István, Orbán Ferenc bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Szabó Mihály bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen voltak: a mellékelt jelenléti ív alapján 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 10 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy a megküldött meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalják.  

 

Miután kérdés, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

62/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2016. augusztus 31-ei ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2016. szeptember 6-ai nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 
2. Névhasználati kérelem elbírálása 

3. Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

A Képviselő-testület előterjesztései közül a bizottság hatáskörébe tartozó előterjesztéseket javasolta 

tárgyalni az alábbiak szerint: 

- Tájékoztatás a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Oroszlányi Tankerülete, valamint 

közoktatási intézményeinek 2015/2016. évi tevékenységéről  

- Döntés az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár alapító okiratának módosításáról 

- A XVIII-as akna melletti rabtábor területén ’56-os emlékhely kialakítása - pályázat 

előkészítése  
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- „Jó tanuló - jó sportoló” cím elnyerésére pályázat kiírása 

- Döntés az Oroszlányi Szolgáltató Zrt.-vel fennálló sportlétesítmény üzemeltetési szerződés 

módosításáról a Krajnyik Akác András Sportcsarnok új létesítményrészének üzembe 

helyezésére tekintettel 

- Pons Danubii támogatás megelőlegezése 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2016. szeptember 6-ai nyílt ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztatás a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Oroszlányi Tankerülete, valamint közoktatási 

intézményeinek 2015/2016. évi tevékenységéről  

 

Bíró Mónika referens elmondta, hogy az intézményi átszervezésekben jelentős változások voltak. A 

szakképzés jelentősen átalakult, új kollegák jöttek az intézmények élére. A tanulói létszám tovább 

fogyott, de nőt a BTM-es és SNI-s tanulók száma.  

Kiemelte, hogy átcsoportosítással tovább bővítették a fejlesztő pedagógusok számát, ebben az évben 

már volt iskolapszichológus is. Ezt szeretnék az idén is újra indítani, de még jelentkező nincs. 

Jelentősen nőtt az autista gyerekek száma, azonban rájuk nézve van a legkevesebb képzett kollegájuk. 

Sikerült támogatást szerezni, egy 30 órás akkreditált képzésen vehettek részt a kollegák.  

Megköszönte azt az erkölcsi és anyagi támogatást, amit az elmúlt években kaptak az önkormányzattól, 

képviselő-testülettől, és a hivatal dolgozóitól.  

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy az önkormányzat által pedagógusnapra adott 60 E forint 

több kollégánál nem érkezett meg időben. Kérdése az volt, mi volt ennek az oka? 

  

Bíró Mónika referens elmondta, hogy ennek egyetlen egy oka volt, hogy a központban nem írták alá 

időben a szerződést. A támogatási szerződést felküldték a központba, ahol vezető váltás történt, és 

ameddig ott nem írták alá a megállapodást, addig az önkormányzat sem tudta utalni az összeget. Ők 

már májusban feltüntették ezt az összeget a KIRA rendszerben, de amíg nem volt aláírva a szerződés, 

addig nem tudták indítani az utalást.  

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdése az volt, hogy miért került visszavonásra a tankerületi igazgatói 

cím? 

 

Bíró Mónika referens elmondta, hogy a nemzeti köznevelésről szóló törvény módosításával a 198 

tankerület helyett 58 tankerület lett. Ez július 1-jén lépett hatályba, de ténylegesen 2016. december 31-

el szűnnek meg a tankerületek. Az oroszlányi tankerült a tatabányai tankerületi központba fog 

beleolvadni, itt helyben teljesen meg fog szűnni. Komárom-Esztergom megyében egy tankerület lesz 

Tatabányán, és egy kirendeltség lesz a távolság miatt, Esztergomban. Az alapító okirat szerint 79 

intézmény kerül hozzájuk, ténylegesen azonban 134 intézmény fog hozzájuk tartozni 26 ezer tanulóval 

és jelenleg 3200 közalkalmazottal. Ehhez januárban még jön 400-500 fő. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

63/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

a „Tájékoztatás a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Oroszlányi Tankerülete, valamint 

közoktatási intézményeinek 2015/2016. évi tevékenységéről ” című előterjesztés 

véleményezéséről 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztatás a Klebelsberg Intézményfenntartó 

Központ Oroszlányi Tankerülete, valamint közoktatási intézményeinek 2015/2016. évi 

tevékenységéről ” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Bíró Mónika referens elmondta, ha bármilyen változás lesz, arról tájékoztatni fogja az 

önkormányzatot, ismételten megköszönte ez eddig nyújtott segítséget és támogatást. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag elmondta, az anyagban szerepel, hogy 80-100% között van a szakos 

ellátottság. Hogy oldják meg az ellátottságot ott, ahol nincs meg a 100 %?  

 

Bíró Mónika referens elmondta, hogy nincs pedagógus, még mindig nagy számban el tudnak menni 

40 évvel a kolléganők. Tavaly kezdődött el ismételten az 1 szakos képzés, de annak is 4-5 év az 

átfutási ideje. Az elmúlt évtizedben sokan elhagyták a pályát, elöregszik a pedagógus társadalom. Pár 

évvel ezelőtt készített egy kimutatást, 45 év fölött van minden iskolában az átlagéletkor. A községek 

esetében még rosszabb a helyzet. A nyugdíjas visszafoglalkoztatás is folyamatban van. Probléma az is, 

hogy nagyon sok kolléganőnek van egy vagy több diplomája, de nincs nyelvvizsgája. Ők nem 

egyetemi besorolás alapján, hanem a Kjt. alapján kapják a fizetésüket. További probléma, hogy nem 

indítanak szakos képzéseket (fizika, ének-zene, technika). 

 

Bíró Mónika referens 16 óra 40 perckor elhagyta a bizottság ülését.  

 

Döntés az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár alapító okiratának módosításáról 

 

Székely Antal elnök ismertette az előterjesztést. 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

64/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

a „Döntés az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár alapító okiratának módosításáról” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 

alapító okiratának módosításáról” című előterjesztést. 
 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

A XVIII-as akna melletti rabtábor területén ’56-os emlékhely kialakítása - pályázat előkészítése  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a volt XVIII-as akna melletti rabtábor emlékére készülne egy 

emlékmű, melynek a politikai előkészítés elkezdődött, a pártok vezetői megegyeztek, hogy ilyen rövid 

idő alatt nem lehet méltó emlékművet állítani. Hiába van kerek évforduló, nem az lesz a fő szempont, 
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hanem hogy azon a helyszínen - egy pályázattal jól előkészítve - olyan emlékmű kerüljön oda, ami 

megfelelő az alkalomra.  

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérése az volt, ha térképet csatolnak az előterjesztés mellé, akkor egy 

viszonyítási pont legyen rajta megjelölve, hogy könnyebb legyen a beazonosítás.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy maga a rabtábor a XVIII aknán belül volt. A Bokodi út és az 

ipari park bekötő útja között van a terület, mely még magánterület.  

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

65/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

„A XVIII-as akna melletti rabtábor területén ’56-os emlékhely kialakítása - pályázat 

előkészítése” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A XVIII-as akna melletti rabtábor területén ’56-os 

emlékhely kialakítása - pályázat előkészítése” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Jó tanuló – jó sportoló” cím elnyerésére pályázat kiírása 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy két javaslat érkezett jegyző asszonytól. Az egyik az, hogy ki 

kellene bővíteni a pályázatot olyan irányba, hogy azok is kaphassanak elismerést, akik ugyan 

Oroszlányiak, de nem itt sportolnak, mivel többen olyan sportágakban vesznek részt, ami nincs 

Oroszlányban. A másik pedig, hogy olyan sportolók is kaphassanak elismerést, akiknek életkoruknál 

vagy a sportág specialitásánál fogva nincsenek megyei országos nemzetközi versenyeik.  

Véleménye szerint a rendeleten ne változtassanak, hiszen nem a létszám számít. Ha valaki máshol 

sportol, akkor az annak a településnek szerez hírnevet, ahol a sporttevékenységét végzi.  

Elmondta még, hogy pártközi egyeztetésen sem támogatták a javaslatot. 

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, volt már példa arra, hogy ha valaki elismerésre alkalmas 

egyéni sportteljesítményt ért el, azt a képviselő-testület külön elismerte. Véleménye szerint ez 

nagyobb elismerés, mert akkor a sportoló egyedül áll kinn a pódiumon.  

Javasolta, hogy az általános és középiskolákat kérjék fel egy felmérés elkészítésére, hogy hányan 

sportolnak nem Oroszlányban, valamint milyen sporttevékenységet végeznek. Ha nagy számban 

sportolnak egy sportágon belül, akkor érdemes lenne egy oroszlányi szakosztályt szervezni arra a 

sportágra. A sportkoncepcióban szívesen olvasna erről.  

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

66/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

a „Jó tanuló – jó sportoló” cím elnyerésére pályázat kiírása” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Jó tanuló – jó sportoló” cím elnyerésére pályázat 

kiírása” című előterjesztés véleményezéséről” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Döntés az Oroszlányi Szolgáltató Zrt.-vel fennálló sportlétesítmény üzemeltetési szerződés 

módosításáról a Krajnyik Akác András Sportcsarnok új létesítményrészének üzembe helyezésére 

tekintettel 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy az üzemeltetésre vonatkozóan történik szerződésmódosítás. A 

MOSB-nak kellene javaslatot adnia a csarnok működtetésére és hasznosítására 2016. decemberéig, 

annak alapján, amit előír és megenged az OSE-val kötött szerződés.  

 

Molnár István bizottsági tag kérdésére válaszolva - 5 évig az OSE lesz az üzemeltetője a 

csarnoknak?  - Székely Antal elnök elmondta, hogy igen.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag 16 óra 51 perckor elhagyta a bizottság ülését. A jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 5 fő 

 

Molnár István bizottsági tag nem értett egyet azzal, hogy a bizottság tegyen javaslatot, véleménye 

szerint az üzemeltetővel kellene egyeztetni azzal kapcsolatban, hogy milyen rendezvények lennének. 

A szerződésben %-os arányt rakna be a nem kosárral összefüggő rendezvényekre.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy erről ne most tárgyaljanak, hiszen nincs elegendő ismeretük. Az 

időt, költségeket ismerniük kell, hiszen amikor nem az OSE használja a csarnokot annak is lesznek 

költségei, ezért nem is szavaztatná meg most az előterjesztést sem. Kérdésre elmondta, hogy a 

működtetőnek, a LÜN Kft.-nek és az OSE-nak kellene javaslatot adniuk, hogy a városnak milyen 

igényei vannak a kihasználtsággal kapcsolatban.  

 

Molnár István bizottsági tag kérdésére válaszolva - Ki fizeti a számlát (víz, villany, fűtés stb.), az 

OSE vagy a LÜN Kft.? – Székely Antal elnök elmondta, hogy a város.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a felmerült kérdésekről a későbbiekben fognak állást foglalni, 

ezért javasolta, hogy most ne döntsenek.  

 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag 16 óra 53 perckor visszatért a bizottság ülésére. A jelenlévő tagok 

száma: 6 fő 
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Pons Danubii támogatás megelőlegezése 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a jövő évi tagdíjból kellene egy pályázathoz megelőlegezni a 

8.264,41 Eurót, így jövőre ekkora összeggel kellene kevesebb tagíjat fizetni. A pályázatban több 

állam is részt vesz.  

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

67/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

a „Pons Danubii támogatás megelőlegezése” című előterjesztés  

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Pons Danubii támogatás megelőlegezése” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:   Névhasználati kérelem elbírálása 

 

 

Székely Antal elnök ismertette az Evangélikus Gyülekezeti Alapítvány kérelmét.  

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a kérelemről. 

 

A bizottság a kérelmet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

68/2016. (VIII.31.) MOSB határozata 

az Evangélikus Gyülekezeti Alapítvány kérelméről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

hozzájárul az „Oroszlányi” név használatához az Evangélikus Gyülekezeti Alapítvány részére. 

 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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3. NAPIRENDI PONT:     Kérdés, interpelláció 

 

 

Molnár István bizottsági tag tájékoztatta a bizottságot, hogy szeptember 1-jétől a szakmunkásképző 

iskola visszakapta az Eötvös Loránd nevet.  

 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 8 

perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

 

 

  Somoskői Lászlóné  

  jegyzőkönyvvezető 


